

中華民國外交部

Ministry of Foreign Affairs of the Republic of China (Taiwan)

中華民國(臺灣)政府停止 中華民國(臺灣)與尼加拉瓜共和國自由貿易協定施行文書

鑒於中華民國(臺灣)與尼加拉瓜共和國自由貿易協定(以下簡稱臺 尼自由貿易協定)前於 2006 年 6 月 16 日於臺北簽署,並於 2008 年 1 月 1 日生效;

另鑒於尼加拉瓜共和國單方以其 2021 年 12 月 15 日發布之第 AN8784 號政令, 片面廢除臺尼自由貿易協定之行為, 業已構成對於該協定之 重大違約(material breach);

中華民國(臺灣)政府,謹依照 1969 年 5 月 23 日之維也納條約法公約,通知尼加拉瓜政府其無限期停止施行臺尼自由貿易協定之決定,並將自 2022 年 7 月 1 日起 主效。

謹簽署本中華民國(臺灣)政府停止臺尼自由貿易協定施行文書,以 昭信守。

2022 年 2 月 25 日於臺北簽署

永 秋 秋 外交部部長



中華民國外交部

Ministry of Foreign Affairs of the Republic of China (Taiwan)

Instrument for Suspending the Free Trade Agreement between the Republic of China (Taiwan) and the Republic of Nicaragua by the Government of the Republic of China (Taiwan)

WHEREAS the Free Trade Agreement between the Republic of China (Taiwan) and the Republic of Nicaragua (Taiwan-Nicaragua FTA) was done at Taipei on 16 June 2006, and entered into force on 1 January 2008;

AND WHEREAS the Republic of Nicaragua's unilateral act of repealing the Taiwan-Nicaragua FTA with its government Decree A.N. No. 8784, published on 15 December 2021, constituted a material breach of the Taiwan-Nicaragua FTA;

The Government of the Republic of China (Taiwan), in accordance with the Vienna Convention on the Law of Treaties done at Vienna, 23 May 1969, hereby notify the Government of Nicaragua of its decision to SUSPEND the operation of the Taiwan-Nicaragua FTA indefinitely. SUSPENSION will take effect from 1 July 2022.

IN WITNESS WHEREFORE, I have signed this Instrument for Suspending the Taiwan-Nicaragua FTA.

Done at Taipei, 25 February 2022

Jogeh Wh Migister of Foreign Affairs